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Referat Bestyrelsesmøde den 28/08/2024 kl. 1400-1530 

virtuelt 
. 

 
 
Bestyrelse: Katrine Hartung, Thomas Vognbjerg Sydenham, Nina Ank, Ulrich Stab Jensen, 
Thomas Leineweber Kristensen 
YKM observatør; Kasper Kjersgaard Mortensen  
 
Dagsorden 
 

1. Referent:  
Katrine 
 

2. Godkendelse af dagsorden  
Godkendt 
 

3. Godkendelse af referat fra 20240611  
Godkendt 

 
4. Næste bestyrelsesmøde(r) 

 
a. 30. oktober 2024 virtuelt 
b. 13. december 2024 Kbh  

Ingen ledige lokaler i Domus Medica. Thomas L. kigger på lokale på SSI. Ulrich 
kigger på spisested. 

c. 28. januar 2025 kl. 14:00 – 15:30 
d. 21. marts 2025 Nyborg kl. 9:00 – 10:30 

 
5. Nyt fra formanden 

a. Fremtidens lægelige videreuddannelse /Specialeplan 
Thomas S. har kontaktet Claus Malta fra SST, intet hørt.  
Ulrich har talt med Bolette Søborg – det er ikke spildt at sende kommentarer ind, 
da de vil blive arkiveret.  
Nina har talt med Christian Kraef (DSI). 
En mulighed kunne være et fællesmøde med fx Kl. Immunologi samt at kontakte 
DSI. 
Aftales at der arbejdes på at nedsætte en arbejdsgruppe, der skal udarbejde et 
oplæg. Thomas S. skriver mail rundt til potentielle medlemmer (Lise Erikstrup, 
Alex Yde, Ute Sönksen, Kristian Scønnning – fra DSKM Thomas S.).  
 

6. Nyt fra sekretæren 
Intet nyt. 

 
7. Nyt fra Kasseren 

Intet nyt 
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8. Nyt fra andre bestyrelsesmedlemmer 
a. Ulrich 

Deltaget i Folkemødet med AMR Alliancen. Godt udbytte som ”almindelig” 
deltager via netværk – hvad rør sig. Vil ikke være relevant for DSKM med en 
egentlig stand på Folkemødet.  

b. Nina 
Samarbejde med DSI: næste møde i sept. Lille opdatering i kommisorium. 
Holdningspapir HA-bakteriæmier (strategi infhyg. / AMR mål): Samarbejde med 
bakteriæmigruppen kan ikke gennemføres omkring det aktuelle udkast. Nina tager 
det videre i mindre format.  

c. Kasper.  
ESCMID local champions – vi nåede ikke at melde ind inden fristen d. 26-07-
2024. Forhåbentlig mulighed igen næste år.   

 
9. DSKMs videnskabelige møder 

 
a. DSKM årsmøde 2025 

i. Økonomi. 
Kigges på muligheden for sponsorer – hvad har vi at tilbyde. Thomas L. 
taler med Nanna.  
Punktet skal på til næste BM i okt.  

ii. SSI program fagligt 
Generel snak om omfanget af det faglige program ved årsmøder – skal vi 
ændre på dette? Thomas L. og Kasper laver udkast til skabeloner.  
Thomas L. tager fat i SSI vedr. program for 2025.  
Punktet skal på til næste BM i okt. 

iii. Fokusområde fra bestyrelsen.  
*Specialeplan 
*Rationel diagnostik: reduceret antal podninger fra praksis (Aalborg) - kan 
vi komme i tanke om projekter i vores respektive regioner?  
*AMR handleplan 
Punktet skal på til næste BM i okt.? 

iv. Pris årsmøde: 
Besluttes at pris sættes op. Industrien kr. 10.000 DKK, medlemmer kr. 
1.450 DKK (fra 1.350 DKK), ikke-medlemmer kun fredag 2.200 DKK (fra 
1.600 DKK) og ikke-medlmmer fredag + lørdag kr. 3.600 DKK. 
Bookes ind på Nyborg Strand t.o.m. 2030. Der ud over indhentes nye tilbud 
fra mulige lokaliteter (Kasper). 
 
Alle overvejer festtale-kandidater til næste møde 
Sekr. rundsender mail om indstilling til forskningspris 2025 til alle 
medlemmer. 

 
10. Beslutninger siden sidst 

a. Representanter SST Råd smitsomme sygdomme; Anette Holm, OUH; Nina Ank, 
Region Nord og Thomas Greve, Region Midt indstillet. 

b. SST Dialogmøde TBE: Nanna Andersen, OUH indstillet som repræsentant 
c. Arbejdsgruppen for revision af NIR om supplerende forholdsregler – Tobias Ibfelt 

meldt ind 
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11. Diverse punkter 

 
a. DSKM repræsentant DEKS rådgivningsgruppe 

i. Uffe skriver: Idet der er brugermøde den 24. og 25. september ville det 
være perfekt, hvis en ny person kunne være udpeget per 1. oktober med 
mulighed for at deltage i brugermødet i september. Brugermødet udgør 
hovedparten af arbejdet i forhold til DEKS rådgivningsgruppe. 
 
Kasper/Thomas L. skriver til YKM om mulige kandidater og får Uffe/Dennis 
til at skrive et par ord om arbejdet. 
 

b. CPO arbejdsgruppe kommisorium 
i. Modtaget forslag fra Barbara Holzknecht 

 
Thomas S. følger op med gruppen. Generel opbakning fra bestyrelsen.  
 

c. ISAC Executive Committee: Call for Nominations – melder vi nogen ind? 
Nej 
 

d. Indhold til DSKMs nyhedsbrev (bestyrelsens boks) (Ulrich)  
AMR Alliancen, Folkemødet - deadline 29-08-2024 
 

e. Arkivmateriale selskabets historie 
Aftalt materiale videregives til TL. Skydes til næste gang. 
 

f. Vedtægtsændringer? / TVS 
Skydes til næste gang. Thomas S. kommer med oplæg til diskussion. 
 

g. Modtaget henvendelse fra Infektionsmediciner vedr vejledning om infektiøs 
gastroenteritis. 
Afventer svar fra inf.med.  
 

h. Antimicrobial Stewardship Statusrapport 2024_ DMS_AMS – lagt på 
hjemmesiden? 
Den er klar – USJ sender til Maria og får lagt på DSKM.dk 
 

i. DSKM: Udpegning af et medlem til Medicinrådets fagudvalg vedrørende 
infektionssygdomme hos børn. 
Rune fra OUH har meldt sig. Thomas S. skriver rundt inkl. til Medicinrådet. 
 

j. Repræsentanter LVS (Aktuelt står Thomas S., Ulrik og Thomas Greve). Skal 
indmelde ændringer senest d. 29/9. Næste repræsentantskabsmøde er d. 19/11 
Thomas S. melder ind. Bliver Thomas S., Ulrich og Nina. 
 

k. Udpegning ansættelsesmedlemmer HU.  
Katrine udfylder iht. allerede udpegede medlemmer, findes på DSKM.dk 
 

l. Punktprævalensstudie pneumoni fra DSI /Nina 
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Nina sender færdig protokol til cheflæger. 
 

12.  DSKM Høringssvar 
a. UVI stix – holdningspapir 

DSKM BM siger ok til at få det på hjemmesiden når været i høring. 
b. Høring vedrørende fordele og ulemper ved indførsel af generisk ordination i 

Danmark (fra LMST sendt via LVS) 
Frederik Hertz har sendt svar til LVS. 

c. Call to action: Ethanol must be approved as virucidal agent (ESCMID Executive 
Committee). /Nina/TVS 
Thomas S. skriver, at vi bakker op. 

 
/KH 12-09-2024 


